

forming drugs¹,

Decides to transmit the above-mentioned resolutions to the Commission on Narcotic Drugs for study and report.

IV

COMMISSION OF ENQUIRY INTO THE EFFECTS OF CHEWING THE COCA LEAF²

Resolution of 10 August 1948

The Economic and Social Council,

Having taken note of the resolution adopted by the General Assembly³ on 17 November 1947 concerning the problem of the coca leaf, and of the "Detailed Plan" submitted by the Secretary-General⁴,

Approves the despatch of a commission of enquiry to Peru at the earliest possible date to investigate the effects of chewing the coca leaf and the possibilities of limiting its production and controlling its distribution; and

Recommends that the General Assembly appropriate the necessary funds for the Commission of Enquiry.

160 (VII). United Nations Research Laboratories

Resolution of 10 August 1948 (document E/966)

The Economic and Social Council,

Having noted the report on the problem of establishing international United Nations research laboratories⁵ submitted by the Secretary-General in pursuance of Council resolution 22 (III),

Requests the Secretary-General to convey the Council's thanks to the specialized agencies, international or national scientific organizations and scientists for their expert and fruitful co-operation in the inquiry conducted;

¹ The text of the resolutions is as follows:

"(a) The World Health Assembly calls to the attention of the Economic and Social Council the interest of the World Health Organization in appointing a technical member (or members) to any narcotics control body which might be set up under the proposed new single convention for the control of narcotic drugs, to replace the Supervisory Body and the Permanent Central Opium Board; and

"(b) The World Health Assembly, in connexion with research on methods of determining the origin of opium, calls to the attention of the Council the interest of the World Health Organization in international research projects in fields relating to health."

² See document E/799, page 31.

³ See *Official Records of the Second Session of the General Assembly*, resolution 134 (II), page 43.

⁴ See document E/860.

⁵ See document E/620.

propos des médicaments engendrant l'accoutumance¹,

Décide de transmettre lesdites résolutions à la Commission des stupéfiants pour examen et rapport.

IV

COMMISSION D'ENQUÊTE SUR LES EFFETS DE LA MASTICATION DE LA FEUILLE DE COCA²

Résolution du 10 août 1948

Le Conseil économique et social,

Ayant pris acte de la résolution adoptée par l'Assemblée générale³ le 17 novembre 1947, concernant la question de la feuille de coca, ainsi que du « Programme détaillé » que lui a présenté le Secrétaire général⁴,

Approuve l'envoi au Pérou, à une date aussi rapprochée que possible, d'une Commission d'enquête chargée d'étudier les effets de la mastication de la feuille de coca et la possibilité d'en limiter la production et d'en réglementer la distribution; et

Recommande que l'Assemblée générale vote les crédits nécessaires à la Commission d'enquête.

160 (VII). Laboratoires de recherche des Nations Unies

Résolution du 10 août 1948 (document E/966)

Le Conseil économique et social,

Ayant pris connaissance du rapport soumis par le Secrétaire général en exécution de la résolution 22 (III) du Conseil sur le problème de l'établissement de laboratoires internationaux de recherche des Nations Unies⁵,

Prie le Secrétaire général de transmettre les remerciements du Conseil aux institutions spécialisées, aux organisations scientifiques internationales ou nationales et aux hommes de science qui ont apporté à l'enquête entreprise une collaboration compétente et féconde;

¹ Le texte des résolutions est le suivant:

"(a) L'Assemblée mondiale de la santé attire l'attention du Conseil économique et social sur l'intérêt qu'il y aurait pour l'Organisation mondiale de la santé à nommer un membre ou des membres techniques à tout organisme de lutte contre les stupéfiants qui pourrait être créé, conformément à la proposition de nouvelle convention unique pour la lutte contre les stupéfiants, pour remplacer l'Organe de contrôle et le Comité central permanent de l'opium; et

"(b) L'Assemblée mondiale de la santé, à propos de la recherche des méthodes propres à déterminer l'origine de l'opium, attire l'attention du Conseil sur l'intérêt qui s'attache pour l'Organisation mondiale de la santé aux programmes internationaux de recherche dans les domaines relatifs à la santé."

² Voir le document E/799, page 34.

³ Voir les *Documents officiels de la seconde session de l'Assemblée générale*, résolution 134 (II), page 43.

⁴ Voir le document E/860.

⁵ Voir le document E/620.